



Bank of Canada

Biographical note: Jocelyne Pelchat

Jocelyne Pelchat was appointed to the Board of Directors of the Bank of Canada in February 2005.

Ms. Pelchat was born in Montréal, Quebec. She holds a Bachelor of Arts degree (1963) from Collège Marie-Anne (Université de Montréal), a Bachelor of Laws degree (1966) from the Université de Montréal, and a postgraduate degree in international law from the London Institute of World Affairs (1968).

Ms. Pelchat is currently President and Chief Executive Officer of Entreprises Pelchat Moïse Inc. She has also had extensive experience in the media and publishing industries, and held senior executive positions with the National Film Board of Canada, Telefilm Canada, and Astral. Ms. Pelchat was the first woman publisher of a daily newspaper in Canada, *Le Journal de Montréal*, as well as Vice-President, Dailies, of Quebecor. She has been a member of the boards of directors of numerous corporations, including Petro-Canada, Maritime Life Assurance, National Bank Financial, and Van Houtte Inc., and is a past chair of the Université du Québec à Montréal. She is on the board of Groupe Pierre Belvédère and the Fonds d'Investissement de la Culture et des Communications.

April 2005



Banque du Canada

Notice biographique : Jocelyne Pelchat

Jocelyne Pelchat a été nommée au Conseil d'administration de la Banque du Canada en février 2005.

M^{me} Pelchat est née à Montréal, au Québec. Elle a obtenu un baccalauréat ès arts du Collège Marie-Anne (Université de Montréal) en 1963, un baccalauréat en droit de l'Université de Montréal en 1966 et un diplôme de deuxième cycle en droit international de la London Institute of World Affairs en 1968.

M^{me} Pelchat est actuellement présidente et chef de la direction des Entreprises Pelchat Moïse Inc. Elle possède également une vaste expérience de l'industrie des médias et de l'édition et a occupé des postes de direction à l'Office national du film du Canada, à Téléfilm Canada et à Astral. M^{me} Pelchat a été la première éditrice féminine d'un quotidien au Canada, le *Journal de Montréal*. Elle a aussi été vice-présidente, Quotidiens, de Quebecor. Elle a siégé au conseil d'administration de nombreuses organisations, notamment Petro-Canada, Maritime Life Assurance, Financière Banque Nationale, et Van Houtte Inc., et elle est une ancienne présidente de l'Université du Québec à Montréal. Elle est actuellement membre du conseil d'administration du Groupe Pierre Belvédère et du Fonds d'Investissement de la Culture et des Communications.

Avril 2005